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Skolebestyrelsesmøde dagsorden 
Tirsdag d. 13. juni 2023 kl. 17.00 - 19.30 
Der serveres kage og kaffe fra 16.45. Mødet starter kl. 17.00 
 
Deltagere: 
LB, JK, Lise, Kristina, Anette (AZ), Mikkel, Søren, Rikke og Michael 
 
Afbud: 
Selina, Nanna, Katrine, Heidi og Anna 

Dagsorden:  

1. Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde (5 min) 
Søren rettede under mødet sidste gang. 
 

2. Konstituering i forbindelse med afgående formand 
konstitueringen sker i august. 
Ny styrelsesvedtægt. Kristina formand går af. Der skal være et medlem mindre, så vi fortsætter 
hvor vi er. Næstformanden bliver automatisk formand. 
Erhvervsmedlemmet skal inviteres ind. Både Henrik (nuværende) og Kristina Kingo vil gerne være 
erhvervsmedlem. Fælles for begge, så vil de dog ikke kunne deltage i alle møder. 
Det skal drøftes på næste møde, hvad vi ønsker at opnå med erhvervsmedlemmet. 
Netværksmøder skal der også samles op på. 

3. Velkommen til ny afdelingsleder Anette Zahle (deltager) 
Anette har været her i halvanden måned, og glad for at være landet her. Er blevet taget godt imod 
alle. Er stadigvæk i gang med at finde hoved og hale i det hele. 
Hvad er den helt store forskel på ny vs. gl. arbejdsplads? Struktur to afdelinger. Økonomien og 
ressourcer er ikke anderledes end andre kommuner. Det er ret godt dækket ind af kommunen. 
Visitationsprocessen er helt anderledes. 
Lærerne virker meget glade og ikke så pressede. Folk ser ud til at trives. 
LB og JK er enige om, at det har været en rigtig fin opstartsproces med Anette. 

4. Nyt fra elevrådet (15. min) 
Rigtig fin bod til sommerfesten. 
Ingen fremmødte fra elevrådet. 
hvad var elevrådets opfattelse af sommerfesten? 

5. Afslutning på principper skoleåret 22/23 de sidste formuleringer 
Formand retter undervejs. 
De kommer til at ligge i dropbox.  
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Lars sørger for at Michael Lynggaard lægger dem op på hjemmesiden. 
Ved næste møde skal det diskuteres hvordan der skal føres tilsyn med principperne. 
 

6. Ny elevtrivselsmåling 
Vi har fået resultater tilbage. De ser meget flotte ud. 
Vi har møde med STUK i næste uge. Vi er spændt på hvad de siger til det? Et mål var at vi skulle 
være på kommunegennemsnit i 2025. Nu er vi over landsgennemsnit i 2023. 
Vi er steget med 14%-point i generel trivsel. 
Vi har lavet en indsats i forhold til hvordan testen bliver taget. 
Spørgsmålene er blevet uddybet overfor eleverne. 
Der er blevet brugt tid på det med inklusionsvejleder, trivselscoach og afdelingsleder. 
Vi er også steget i faglig trivsel, ro og orden, støtte og inspiration. Ved social trivsel ligger vi på det 
samme leje. 
VI har været oppe på det samme niveau i trivsel som før Covid-19. 
 
Vi skal lave en reel undervisningsmiljøundersøgelse. Det er er mere en ”APV” end en 
trivselsundersøgelse. 
Vi skal have dette på som punkt til et af de første bestyrelsesmøder.  

Pause: 

7. Nyt fra skole og skoleklub (15 min) 
 
- Økonomi skole + kommune 

Vi ved stadigvæk ikke hvordan det går med ansættelsesstop. Vi bidrager til den fælles 
kasse. Vi har bedt om at få at vide hvordan det går med økonomien. Har det en effekt at vi 
sparer? Det kommer ved den næste opfølgning. 
Der bliver slået stillinger op i kommunen.  
Vi har fået lov til at ansætte en pædagog til SFO’en. 
Vi har opsagt to personaler og fået overflyttet en til Gåsetårnet. 
Lejrskoler i kommende skoleår 23-24 er blevet skudt. Det koster penge og frigør timer til 
lærerne. 
Der er nogle forskellige økonomiske modeller på kommunalbestyrelsens dagsorden. Det er 
tre forskellige modeller. Der kommer til at ske nogle ændringer. Vi kan ikke helt 
gennemskue hvad det kommer til at have af konsekvenser for os. Det kunne være en lille 
økonomisk gevinst for Præstø skole. 
 

- Årshjul for skolen 
Vi er i gang med at lave et stort overblik for alle aktiviteter for årgangene på skolen. 
Alt lige fra fag dage, traditioner osv. 
Vi starter med skoledelen. Så kan vi tænke SFO ind senere. 
Det handler om at skabe et overblik, og samtidig vise udadtil hvad børnene kommer 
igennem i deres tid på Præstø skole. 
 



3 
 

- Personaleændringer og skoleårets planlægning 
Marina er nyt bestyrelsesmedlem fra lærersiden. Hun overtager Ingas plads 
 

- Oprettelse af specialklasserække på Præstø Skole 
Det er vedtaget at der skal være specialklasserækker i Vordingborg kommune. Vi kan på 
den måde videreudvikle vores Bridge område. 
10% af vores elever går på Bridge. Vi har et meget højt inklusionsprocent. 
 
Inklusionen er topprioritet i DLF. Lærerne føler sig ikke godt nok klædt på. Det er et pres. 
 

- Der har været afholdt to møder, ”sammen om skolen” og dialogmøde. 
Det er lidt de samme snakke der har været. 
Pengene kommer tilbage til skolen, men bare ikke endnu. 
Men vil til at hive nogle af de visiterede elever tilbage til skolerne igen 
Hvad er vigtigst i folkeskolen, læring, dannelse eller det sociale i kommunen. Det blev 
meget ukonkret.  
 

 
8. Nyt fra forældreforeningen 

Michael og Søren sørger for at videreformidle fra forældreforeningen. 
- Sommermarkedet var en stor succes. Dejligt lærerne deltog.  
- næste arrangement er skt hans. Der laves hekse på sfo 
 

9. Nyt fra erhvervsmedlemmet 
-  
  

10. Nyt fra formanden, overlevering, hængepartier mm. 
- Trafikudvalget, hvad er status? Lars har godkendt skiltene, men der er ikke sket mere. Der 

er en der er gået på pension, så Lars skal følge op på hvad der skal ske. Det handlede om at 
begrænse trafikken på skolevej. 

- Cykelprojekt på 4. årgang er i gang. Og det kører. Der kommer også noget feedback tilbage 
til forvaltningen. Det har været lidt en lightudgave. Produkt og proces har ikke været en 
succes på Præstø skole. 

- Skolernes hjemmeside. Det bliver ikke implementeret på denne side af sommerferien. 
Vi skal huske at fortælle den gode historie, men det er svært når man ikke har en let 
tilgængelig hjemmeside. Skal facebook og instagram bruges. 
Hjemmesiden skal opdateres! 

- FN’s verdensmål 
- Det gode læringsmiljø 
- Samarbejde med unge i Præstø 
- Gratis science forløb. Life-fonden 
- Formandens beretning. 

 
11. Første mødedato i august 
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21. august 2023 kl. 16.45 
 

12. Evt. (5. min) 
Økonomi med som punkt på næste møde. 
 


